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پخش  از  نسیم  شبکه  مدیر   
بازی های جام جهانی و حواشی آن 
با کیفیت k ۴ در شبکه »فراتر« خبر 
داد. او در عین حال درباره  جزئیات 
ویژه برنامه های  پخش  و  تولید 
جام جهانی که در مرحله  آماده سازی 
است، توضیحاتی را ارائه کرد. شبکه 
فراتر هم اینک به عنوان زیرمجموعه 
شبکه نسیم، اولین شبکه پیشران 
در کشور و در رسانه ملی محسوب 
می شود که برنامه ها را با بالاترین 
پخش  تصویر  و  صوت  کیفیت 
می کند و فعلا در مراکز استان ها 
ماهواره ها  طریق  از  همچنین  و 
قابل دریافت است. سیدمحمدرضا 
خوشرو در گفت وگویی با ایسنا، 
بازی های  پخش  خبر  اعلام  با 
جام جهانی با کیفیت K۴ در این 
شبکه، درباره  جزئیات و نحوه پخش 
بازی ها، توضیح داد: پخش بازی ها 
کانال  در  جام جهانی  حواشی  و 
به صورت  فراتر  شبکه  آزمایشی 
سازمان  جدید  اقدامات  از   K۴
صداوسیماست. شبکه فراتر، اولین 
شبکه پیشران در رسانه ملی است 
که با بالاترین کیفیت ممکن، صدا و 
تصویر بازی های جام جهانی را از این 
کانال جدید که زیر مجموعه  شبکه 

نسیم است، پخش خواهیم کرد. 
  برگ برنده صداوسیما 

 خوشرو از پخش زنده هشت 

بازی جام جهانی در کانال K۴ نسیم 
خبر داد و تصریح کرد: حواشی  
بازی های فوتبال هم امکانی است 
که در این دوره رسانه ملی حق 
 K۴ پخش آن را از فیفا برای شبکه
خریداری کرده است و این برگ 
برنده سازمان در این دوره محسوب 
می شود. البته در حال بررسی 
امکان پخش K۴ در تلوبیون نیز 
هستیم تا این شبکه فراتر در آنجا 
هم قابل رویت باشد. وی در توضیح 
K۴ توضیح داد:  قابلیت  بیشتر 
قابلیت K۴ چیزی بسیار فراتر از آن 
چیزی است که ما در تلویزیون های 
HD و فول HD می بینیم و افرادی 
تلویزیونی شان  گیرندگان  که 
قابلیت امکان دریافت K۴ داشته 
باشد را در مراکز استان می توانند، 

از آن استفاده کنند. 

 ویژه برنامه جام جهانی قطر 
نسیم،  شبکه  مدیر  به گفته    
از  جام جهانی  مسابقات  پخش 
تاریخ ۲۹ آبانماه آغاز خواهد شد 
و ویژه برنامه ها نیز از ۲۸ آبانماه 
آغاز خواهد شد. وی درباره  جزئیات 
ویژه برنامه ۳۰ قسمتی این شبکه 
در ایام جام جهانی ۲۰۲۲ قطر که 
عنوان آن »فوتبال زندگی است«، 
توضیح داد: این ویژه برنامه در حال 
آماده سازی است. بخشی از کار در 
قطر آماده می شود و بخشی دیگر در 
اینجا ضبط شده و شامل آیتم های 
مجری محور و آیتم های نمایشی 
است. این برنامه سرگرم کننده 
است و به حواشی جام جهانی و 
به طور عمومی فوتبال و زندگی 
عموم مردم در ارتباط با فوتبال 

می پردازد. 

 ساخت »ورزشی ها« 
 وی درباره  دیگر برنامه شبکه 
که  جام جهانی  ایام  در  نسیم 
توسط  و  دارد  نام  »ورزشی ها« 
پیمان یوسفی در حال تولید است، 
اظهارکرد: این برنامه هم به مرور 
ادوار  در  جام جهانی  تاریخچه 
مختلف، اخبار جام جهانی و حواشی 
و ناگفته های جام جهانی می پردازد. 
این برنامه توسط پیمان یوسفی 
در حال آماده سازی است. به گفته 
وی، پیمان یوسفی در این برنامه 
اجرا نخواهد داشت و صرفا در مقام 

تهیه کننده حضور دارد. 
 علت نبود »جناب خان« 

پایان  در  نسیم  شبکه  مدیر   
درباره  علت نبود جناب جان در 
قطر  جام جهانی  ویژه برنامه های 
به رغم برخی اعلام ها، توضیح داد: از 
آنجا که باید عروسک را به قطر منتقل 
می کردیم، این اتفاق دشوار بود و 
در نهایت هم اتفاق نیفتاد. قبل تر 
قرار ما اجرا در فضای استودیویی 
خاص خودمان بود که تحت کنترل 
بود؛ اما حضور خارج از استودیوی 
متناسب سازی شده، کار سختی برای 
ما بود و در نهایت پیش نیامد. آقای 
بحرانی هم یکی از عواملی بودند که 
شرایط سفر نداشتند اما خود انتقال 
عروسک و عروسک گردانی در آن 

ایام هم مشکل بود. 

  بازگشت »رهبری« 
به اپرای مارینسکی

 »مدقالچی« 
از بیمارستان مرخص شد 

 »لوپتو« چگونه به اکران 
عمومی رسید؟

 تهیه کننده انیمیشن »لوپتو« گفت: این 
انیمیشن تولید استودیوی انیمیشن فراسوی 
ابعاد در کرمان است. فعالیت تولید انیمیشن  
را از اواسط دهه ۸۰ در شهر کرمان شروع 
کردیم و فعالیت مان از کانون فرهنگی-  هنری 
مسجد بود. محمدحسین صادقی، در برنامه 
در  اظهارکرد:  رادیوجوان،  »سینماچی« 
سال های گذشته پروژه های مختلفی را انجام 
دادیم که می توان به پروژه های کوتاه تلویزیونی 
»سربازان خفن بین الملل«، »انیمیشن بیشه« 
و... اشاره کرد. حوزه اصلی فعالیتمان تولید 
انیمیشن برای مخاطبان کودک و نوجوان 
است. تولید انیمیشن »لوپتو« هم از سال ۱۳۹۵ 
شروع کردیم و تا اواسط سال ۱۳۹۸ طول 
کشید. البته قرار بود فیلم در سال ۱۳۹۹ اکران 
شود که به دلیل همه گیری کرونا و تعطیلی 
سینماها به تعویق افتاد و از ۱۱ آبان اکران شد. 
تهیه کننده انیمیشن »لوپتو« در پاسخ به این 
سوال که آیا از لحاظ سخت افزاری کمبودهایی 
برای تولید انیمیشن در ایران داریم، توضیح 
داد: اگر بخواهم انیمیشن های ترازاول جهان 
مقایسه کنم، بین امکانات و تجهیزاتی که در 
استودیوهای درجه اول جهان وجود دارد با 
آنچه در استودیوی ما وجود دارد، فاصله هست. 
وی افزود: برای تولید انیمیشنی که کیفیت 
قابل قبولی داشته باشد و در سینما اکران 
شود، به اندازه کافی امکاناتش را داریم. یک 
انیمیشن سینمایی تقریبا در همه جای دنیا 
تولیدش حدود دو تا سه سال طول می کشد. 
چون فرآیند تولید انیمیشن نسبت به فیلم های 
سینمایی رئال یا زنده فرآیند متفاوتی را طی 
می کند. صادقی اظهارکرد: معمولا تیم های 
تولید پروژه انیمیشن بزرگ تر است. به عنوان 
مثال، در استودیوی پیکسار بیش از هزار نفر 
در یک پروژه سینمایی همکاری می کنند. 
از طرفی، در کرمان انیمیشن های سینمایی 
دیگری هم داشتیم که می توان به انیمیشن 
دوبعدی »دنیای کیف ها« اشاره کرد. ولی این 
اثر اثر موفق به اکران عمومی نشد. »لوپتو« 
اولین انیمیشن کرمانی است که به اکران 
عمومی رسید. امیررضا مافی، مدیر مرکز 
انیمیشن سوره درباره داستان شکل گیری 
انیمیشن »لوپتو« بیان داشت: تولید »لوپتو« 
در دوره مدیریت مرکز انیمیشن آقای کاوه آغاز 
شد. بچه های کرمان با تیمی جوان و پراراده 
دورهم جمع شدند و توانستند با فراز و فرودهای 
بسیار »لوپتو« را تمام کنند. ما در سازمان 
شرایط  به دلیل  گرفتیم  تصمیم  سینمایی 

التهاب کنونی این اثر را اکران کنیم. 

رهبر  و  آهنگساز  رهبری،  علی   
ارکستر ایرانی برای ۲ برنامه مختلف 
طی روزهای ۲۸ آبانماه و ۴ آذر با 
ارکستر سمفونیک اپرای مارینسکی 
در سن پترزبورگ روسیه روی صحنه 
می رود. گفته می شود علی رهبری 
به عنوان رهبر دائم روی صحنه می رود. 
در کنسرت اول که روز ۲۸ آبان برگزار 
می شود، آثاری از ریشارد واگنر آهنگساز 
آلمانی، ارنو بابا جانیان، آهنگساز اهل 
ارمنستان و هکتور برلیوز، آهنگساز 
زرینا  شد،  خواهد  اجرا  فرانسوی 
شیمانسکایا هم به عنوان سولیست پیانو 

در این برنامه حضور دارد. 

دوبلور  مدقالچی،   .. . نصرا   
عمل  به تازگی  که  پیشکسوت 
جراحی قلب انجام داده بود، از 
بیمارستان مرخص شد. مدقالچی 
اظهارکرد: ۲۱ آبانماه از بیمارستان 
مرخص شدم و در منزل استراحت 
می کنم تا ان شاءا... به زودی بهبودی 
کاملم را به دست بیاورم. این صدای 
ماندگار درباره  تصمیم برای بازگشت 
به دوبله بعداز بهبودی کامل، گفت: 
بیش از ۱۵ روز در بیمارستان »دی 
تهران« بستری بودم. فعلا به فکر کار 
نیستم تا به امید خدا کامل خوب 

شوم. 

 اصغر حیدری: 
  از سال ۷۰ تا ۸۲ فیلم های 

جدی بازی می کردم
 اصغر حیدری، بازیگر باسابقه سینما و تلویزیون ضمن اشاره 
به تازه ترین فعالیت های خود گفت: از برخی شوخی های مجازی 
هیچ گاه دلخور نمی شوم. اصغر حیدری در گفت وگو با مهر 
درباره تازه ترین فعالیت های خود توضیح داد: این روزها فیلم 
»طبقه یک ونیم« به کارگردانی نوید اسماعیلی را در حال اکران 
در سینماها دارم که البته در آن به صورت افتخاری و مهمان 
نقش کوتاهی را ایفا کردم. به دلیل آنکه سر پروژه دیگری بودم 
حضورم در این فیلم خیلی کوتاه بود. تا همین چند روز پیش هم 
در مسابقه تلویزیونی »کهکشان« به کارگردانی مجید رستگار 
حضور داشتم که در فصل دوم این مسابقه سپند امیرسلیمانی 
مجری برنامه بود و من به عنوان مجری بازیگر در پروژه حضور 
داشتم که اولین تجربه من در این حوزه بود. البته تفاوت چندانی 
با تجربه های دیگرم نداشت و اینجا هم متن فیملنامه ای داشتیم 
که بخشی از آن به صورت بداهه پیش می رفت و باقی را هم طبق 
متن اجرا می کردیم. این بازیگر درباره فعالیت های سینمایی 
خود بیان داشت: فکر می کنم دو سه فیلم آماده دارم که هنوز 
اکران نشده اند. فیلمی به نام »آدم نمی شود« به کارگردانی اکبر 
منصور فلاح را داشتم که البته نام آن تغییر کرده است و در 
آن بازیگری مانند یوسف تیموری و ارژنگ امیرفضلی ایفای 
نقش می کردند. بالای یکسال از ساخت این فیلم می گذرد 
اما نمی دانم چرا هنوز اکران نشده است. درباره دیگر فیلم ها 
چندان حضور ذهن ندارم اما می دانم چند فیلم آماده دارم که 
به دلیل کرونا و مسائل دیگر هنوز به اکران نرسیده اند. حیدری 
درباره حضور پررنگ تر خود در آثار کمدی تصریح کرد: از سال 
۷۰ که شروع به بازیگری کردم، تا سال ۸۲ بیشتر در کارهای 
جدی حضور داشتم که بارزترین آنها »زیرنور ماه« به کارگردانی 
رضا میرکریمی بود. سال ۸۲ بود که با مهران مدیری آشنا شدم 
و در »پاورچین« به عنوان بازیگر مهمان حضور داشتم. در 
»نقطه چین« به دلیل اتفاقی یکی از بازیگران از پروژه کنار رفت 
و من جایگزین او شدم و این همکاری با آقای مدیری ادامه پیدا 
کرد. در »جایزه بزرگ« و »شب های برره« هم باهم همکاری 
کردیم. از آنجا که در دهه ۸۰ کارهای مهران مدیری خیلی 
دیده شد، بعداز آن بیشتر بابت کارهای طنز و کمدی با من 
تماس گرفتند. وی ادامه داد: من خودم بازی طنز نمی کنم و 
مکمل بازیگران طنز بوده ام اما بالاخره این ماجرا تبدیل به یک 
جریان شد و پیشنهادهایی برای حضور در کارهای طنز به من 
می رسید. شخصا هم حضور در این دست کارها را دوست داشتم. 
اینگونه بود که در فیلم های کمدی جا افتادم. مردم بیشتر من 
را به واسطه نقش آفرینی در »شب های برره« می شناسند. این 
بازیگر سینما و تلویزیون افزود: شاید این مساله به فیزیک 
صورت و چهره ام برمی گردد که ایفای نقش های پیچیده را 
خیلی دوست دارم. نقش های بسیاری وجود دارد که من دوست 

دارم آنها را بازی کنم اما هنوز پیشنهادی نداشته ام. 

بیـــن المـــلل
 

 
گـــزارش

 نتیجه انتخابات آمریکا، ماه آینده 
مشخص می شود

 با پیروزی دموکرات ها در آریزونا و کشیده شدن 
انتخابات در ایالت جورجیا به دوردوم، عملا نتیجه نهایی 
انتخابات سنای آمریکا در ۱۵ آذر مشخص خواهد شد. به 
گزارش مهر، تازه ترین شمارش آرای انتخابات میان دوره ای 
کنگره آمریکا نشان می دهد که جمهوری خواهان ۲۱۱ 
صندلی کسب کرده اند و دموکرات ها ۲۰۱ صندلی و تا 
این لحظه جمهوری خواهان پیشتاز در مجلس نمایندگان 
هستند. هر حزب برای کسب اکثریت مجلس نمایندگان به 
۲۱۸ کرسی نیاز خواهد داشت. بنابراین جمهوری خواهان 
به ۷ کرسی و دموکرات ها به ۱۷ کرسی دیگر نیاز دارند. به 
نوشته فاکس نیوز با پیروزی مجدد سناتور »مارک کِلی« 
در ایالت آریزونا، هم اکنون دموکرات ها ۴۹ صندلی سنا 
در اختیار دارند و با جمهوری خواهان برابر شدند. برای 
کسب اکثریت سنا حزب پیروز باید ۵۱ صندلی کسب 
کند، یعنی جمهوری خواهان باید ۲ صندلی باقی مانده در 
ایالت نوِادا و ایالت جورجیا را کسب کنند، اما دموکرات ها 
اگر یک صندلی دیگر پیروز شوند با ۵۰ صندلی می توانند 
اکثریت سنا را کسب کنند، زیرا »کاملاهریس«، معاون 
رئیس جمهور در سنا به نفع دموکرات ها رأی می دهد و 
دموکرات ها در سنا ۵۱ رأی خواهند داشت. انتخابات سنا 
در جورجیا به دور دوم کشیده شده و انتخابات دور دوم ۶ 
دسامبر )۱۵ آذر( برگزار می شود. در این ایالت هیچکدام 
از نامزدها نتوانستند ۵۰ درصد آرا را کسب کنند و طبق 
قوانین ایالت جورجیا در شرایطی که نامزد نخست نتواند 
۵۰ درصد آرا کسب کند، انتخابات به دور دوم کشیده 
می شود. در ایالت نوِادا نیز با شمارش ۹۴ درصد آرا تاکنون 
نامزد جمهوری خواهان با ۴۸.۵ درصد آرا پیشتاز است، و 
نامزد دموکرات ها ۴۸.۴ درصد آرا را کسب کرده اند. در 
صورت پیروزی جمهوری خواهان در این ایالت، در سنا 
دارای ۵۰ صندلی خواهند بود و سرنوشت اکثریت سنا با 
انتخابات جورجیا در ۱۵ آذر مشخص می شود. انتخابات 
میان دوره ای کنگره آمریکا هر ۲ سال یکبار برگزار می شود، 
اما زمانی که با انتخابات ریاست جمهوری آمریکا که هر ۴ 
سال یکبار برگزار می شود، همزمان نباشد، اهمیت ویژه ای 
پیدا می کند. همه اعضای مجلس نمایندگان برای یک دوره 
۲ ساله انتخاب می شوند، بنابراین همه ۴۳۵ کرسی مجلس 
نمایندگان در طول انتخابات میان دوره ای باهم رقابت 
می کنند. همچنین یک سوم از ۱۰۰ سناتور )۳۵ کرسی( 
در انتخابات میان دوره ای هر ۲ سال یکبار انتخاب می شوند. 
به علاوه، انتخابات برای فرمانداران بسیاری از ایالت ها )۳۶ 
ایالت(، و همچنین بسیاری از مناصب سیاسی محلی 
در ایالت ها و شهرها نیز برگزار می شود. روز سه شنبه ۸ 
نوامبر )۱۷ آبان( روز رسمی رأی گیری حضوری انتخابات 
میان دوره ای کنگره بود، اما بسیاری از مردم آمریکا پیش از 
این آرای خود را از طریق پست ارسال کرده یا با حضور در 

مراکز رأی گیری، رأی داده بودند. 

 نخست وزیر ارمنستان:

نمی توانیم به تنهایی با تمام دنیا بجنگیم

مدیر شبکه نسیم خبر داد: 

پخش فوتبال ها با کیفیتK 4  به همراه حواشی

کوتــــاه

 نخست وزیر ارمنستان در مصاحبه ای درباره 
تنش با باکو، استقرار ناظران اروپایی در مرزها 
و نگرانی کشورهای همسایه سخن گفت. به 
گزارش فارس، نخست وزیر ارمنستان به تنش 
موجود با باکو و برخی موارد دیگر پرداخت. 
»نیکول پاشینیان« اظهارداشت: امیدواریم 
که جمهوری آذربایجان به طور سازنده در 
گفت وگو ها حاضر شده و به پیشنهادات ما 
پاسخ دهد. نخست وزیر ارمنستان در زمینه 
ایجاد جاده ها در مسیر »نخجوان« و ارمنستان 
گفت: هیچکس  به اندازه ارمنستان به انتخاب 
بهترین مسیر برای رفع انسداد جاده های 
منطقه ای علاقه مند نیست. وی افزود: »علاوه 
بر اطمینان از حمل ونقل بین جمهوری 
آذربایجان و نخجوان، بخشی از محموله هایی 
که از دریای خزر و مدیترانه می آیند از این 
مسیر عبور خواهد کرد. می خواهیم تا جایی که 
ممکن است خودروها از این جاده عبور کنند، 
کالاهای زیادی حمل ونقل شود تا ایروات 

درآمد بیشتری داشته باشد. « پاشینیان ادامه 
داد: »اگر برای باکو این واقعا  موضوع جاده ای  
مطرح است و نه بهانه ای برای تشدید تنش، 
این مساله عملا حل شدنی است.« پاشینیان در 
باره وضعیت حاضر در مرزها و درگیری با باکو 
بیان داشت: در این شرایط، نباید ارمنستان 
و قره باغ را به خطر بیندازیم، نباید به تنهایی 
با تمام دنیا بجنگیم زیرا نمی توانیم. ما باید 

وضعیت را ارزیابی کنیم و برنامه روشن و 
قابل اجرا برای  حل مشکل ایجاد کنیم«. وی 
در بخش دیگر این مصاحبه در باره حضور 
ناظران اروپایی در مرزها اظهارداشت:  فکر 
نمی کنم حضور ناظران غیرنظامی اتحادیه 
اروپا، ایران را نگران کند. من این تصور را 
دارم که ایران از حضور بازیگران دیگر نگران 
است و آنها اصلا در ارمنستان نیستند.« 

نخست وزیر ارمنستان گفت: ما در واقع 
با پیشنهاد رئیس جمهور  روسیه سروکار 
داریم.  پیشنهاد این است که موضوع وضعیت 
نهایی قره باغ برای مدتی به تعویق بیفتد. 
ارمنستان تمام تلاش خود را برای امضای 
معاهده صلح با جمهوری آذربایجان قبل از 
پایان سال میلادی انجام خواهد داد. جنگ 
در منطقه قره باغ میان ارمنستان و جمهوری 
آذربایجان در سال ۲۰۲۰ بیش از ۶۵۰۰ 
کشته از نظامیان دو طرف در پی داشت که با 
توافقنامه ای تحت نظارت روسیه به طور نسبی 
پایان یافت و ارمنستان از ادعای خود برای 
تملک اراضی که از دهها سال پیش در اختیار 
خود داشت، عقب نشینی کرد و روسیه نیز 
۲۰۰۰ نیروی برای نظارت بر روند آتش بس به 
منطقه فرستاد. وزرای خارجه باکو و ایروان در 
روزهای گذشته در پایتخت آمریکا و با نظارت 
این کشور دوردیگر گفت وگوهای صلح را 

برگزار کردند.

 دیدار نخست وزیران »ژاپن« و »چین« 
 وزارت خارجه ژاپن از دیدار کوتاه نخست وزیر این کشور با 
همتای چینی خود در حاشیه یک نشست بین المللی در کامبوج 
و رایزنی آنها درباره ایجاد روابطی »سازنده« بین توکیو و پکن 
خبر داد. به گزارش فارس، در شرایطی که تنش های آمریکا 
و متحدانش با چین بر سر مسائلی از قبیل تایوان ادامه دارد، 
»فومیوکیشیدا« و »لی کگیانگ« نخست وزیران ژاپن و چین 
در کامبوج دیدار کردند.  به گزارش رویترز، وزارت خارجه 
ژاپن اعلام کرد که فومیو کیشیدا نخست وزیر این کشور به 
لی کگیانگ همتای چین گفت که او امیدوار است دو کشور 
بتوانند روابطی »سازنده و پایدار« ایجاد کنند. بنا بر روایت 
این وزارتخانه، لی کگیانگ، نخست وزیر چین در دیدار با فومیو 
کیشیدا همتای ژاپنی بر اهمیت روابط دو کشور تاکید کرد. 
نخست وزیر ژاپن طی سخنرانی در نشست بین المللی به میزبانی 
کامبوج موضع کشورش در قبال کره شمالی را تکرار و اعلام کرد 
که شلیک موشک بالستیک کره شمالی تهدیدی جدی برای 
جامعه بین المللی و غیرقابل قبول است. فومیو کیشیدا خواستار 
همکاری کشورها برای برچیدن کامل موشک های بالستیک و 
تسلیحات کشتارجمعی کره شمالی شد. طبق گزارش رسانه های 
ژاپنی، دیدار فومیو کیشیدا با لی کگیانگ در حالی انجام شده 
که برنامه ریزی های نهایی جهت انجام دیدار نخست وزیر ژاپن با 
»شی جین پینگ« رئیس جمهور چین در حاشیه نشست سران 

»اوپکِ« در تایلند در حال انجام است. 

سخنگوی وزارت خارجه چین: 
  روابط پکن و مسکو ناگسستنی است

 سخنگوی وزارت خارجه چین گفت: روابط چین با روسیه 
مستحکم و ناگسستنی است و این روابط دوجانبه در آینده نیز 
ادامه خواهد داشت. به گزارش ایرنا از تارنمای وزارت امورخارجه 
چین، »ژائولیجیان« سخنگوی وزارت خارجه چین در مصاحبه 
مطبوعاتی افزود: دو کشور چین و روسیه که پهناورترین 
همسایه ها در جهان هستند همزمان شرکای همه جانبه 
استراتژیک برای همکاری در عصر جدید نیز هستند. دو طرف 
همواره اصولی یکسان از واردنشدن به ائتلاف ها، مقابله نکردن 
و هدف نگرفتن کشور سوم را در پیش گرفتند. وی همچنین 
تاکیدکرد: روسیه و چین در روابط دوجانبه و همکاری در 
زمینه های مختلف و بسیار برپایه احترام متقابل، برابری و منافع 
مشترک پیشرفت هایی داشتند و پیشرفت بلندمدت و پایدار 
روابط دو کشور اساسا برمبنای سطوح بالایی از اعتماد مشترک 
و پویایی داخلی قوی شکل گرفته است. ژائولیجیان گفت: چین 
به همکاری با روسیه برای پیشبرد روابط دوجانبه درست و پایدار 
ادامه خواهد داد، چرا که چین متعهد است تا دوستی و همکاری 
خود را با تمام کشورها برمبنای ۵ اصل اساسی که عبارتنداز: 
همزیستی صلح آمیز، توسعه شکل جدیدی از روابط بین المللی، 
تقویت همکاهنگی و تعامل مثبت با دیگر کشورهای مهم پیش 
ببرد. اخیرا جوبایدن رئیس جمهوری آمریکا در اظهارنظری گفته 
بود تصور نمی کند چین و روسیه ائتلافی شکل دهند و چین 

فاصله اش را از روسیه حفظ می کند.  

 دولت چین از مقامات آمریکایی خواست تا جزئیات 
مذاکرات پیش رو بین روسای جمهور دو کشور را در اختیار 
تایوان قرار ندهند. به گزارش مهر به نقل از راشاتودی، 
ژائولیجیان، سخنگوی وزارت خارجه چین درباره ادعای 
مشاور امنیت ملی آمریکا که گفته بود جزئیات مذاکرات 
پیش رو بین جو بایدن و شی جین پینگ، روسای جمهور 
آمریکا و چین را در اختیار تایوان قرار خواهد داد، هشدار داد 
که چنین اقدامی نقض فاحش دستورالعمل های دیپلماتیک 
است. لیجیان در واکنش به اظهارات اخیر جیک سالیوان، 
مشاور امنیت ملی کاخ سفید، اظهارداشت: آنچه آمریکا 
درباره گزارش ملاقات سران چین و آمریکا به تایوان گفت، 

نقض فاحش سیاست »چین واحد« و شروط سه بیانیه 
مشترک چین- آمریکا است. این اقدام بسیار زننده است و 
چین قاطعانه آن را رد می کند. لیجیان در ادامه تاکید کرد 
که هرگونه »تعامل رسمی« بین آمریکا و تایوان، سیاست 
چین واحد را نقض خواهد کرد؛ سیاستی که براساس آن، 
جمهوری خلق چین، این جزیره را جزوی از قلمرو خود 
قلمداد کرده و مطابق آن دیپلمات های خارجی نباید با 
مقامات تایوان تماس مستقیم برقرار کنند. وی تصریح 
کرد: در جهان تنها یک چین وجود دارد. تایوان بخشی 
جدایی ناپذیر از قلمرو چین است. ریشه اصلی تنش ها در 
تنگه تایوان این است که مقامات تایوان و برخی افراد در 

آمریکا تمایل دارند تا از مساله تایوان برای تحدید چین 
استفاده کنند. شرایط به گونه ای پیش می رود که صلح 
و ثبات در سراسر تنگه را تضعیف می کند. بایدن و شی 
قرار است هفته آینده در حاشیه اجلاس جی ۲۰ در بالی، 
اندونزی با یکدیگر ملاقات کنند؛ این نخستین ملاقات 
حضوری بین رهبران دو کشور از آغاز ریاست جمهوری 
جو بایدن است. هرچند کاخ سفید مدعی شده که در این 
ملاقات »تلاش ها و اقدامات در راستای حفظ و تعمیق 
خطوط ارتباطی« و نحوه »مدیریت رقابت بین دو کشور 
به طور مسئولانه« مورد بحث قرار خواهد گرفت اما انتظار 

می رود مساله تایوان نیز در دستور کار این دیدار باشد. 

 درخواست چین از آمریکا:

جزئیات مذاکرات پیش رو را در اختیار تایوان قرار ندهید

  رئیس جمهوری کره جنوبی در اجلاس 
اتحادیه کشورهای جنوب شرق آسیا )آ .سه .

آن( به علاوه کره جنوبی، چین و ژاپن که به 
اجلاس »آ .سه .آن۳+« معروف است درباره 
فعال سازی مکانیسم همکاری سه جانبه میان 
کره جنوبی، ژاپن و چین ابراز امیدواری کرد. 
به گزارش ایرنا از خبرگزاری یونهاپ، رهبران 
۹ کشور اتحادیه کشورهای جنوب شرق آسیا 

)آ.سه.آن( و »لی کچیانگ« نخست وزیر چین، 
»فومیوکیشیدا« رئیس جمهوری ژاپن و »یون.

سوک.یول« رئیس جمهوری کره جنوبی در 
اجلاس »آ.سه.آن ۳+« شرکت کردند. در این 
دیدار رئیس جمهوری کره جنوبی ابراز امیدواری 
کرد به زودی مکانیسم همکاری سه جانبه 
کره جنوبی، چین و ژاپن فعال خواهد شد. 
وی خاطرنشان کرد: »کره جنوبی نقش فعالی 

به عنوان رئیس اجلاس کره جنوبی- چین- ژاپن 
و هماهنگ کننده در اجلاس آ.سه.آن+ ۳ ایفا 
کرده است.«  با وجود این ۳ کشور در سه سال 
گذشته هیچگونه اجلاس سه جانبه ای برگزار 
نکردند و آخرین اجلاس این چنینی دسامبر 
۲۰۱۹ در چین برگزار شده بود. رئیس جمهوری 
کره جنوبی تاکیدکرد: این گروه نقش بزرگی در 
تقویت عملی همکاری میان آ.سه.آن و آسیای 

شرقی را در این مدت انجام داده است. وی افزود: 
»امیدوارم همکاری میان ما با قدرت بیشتر پیش 
رود تا بر مسائل و بحران هایی از جمله جنگ، 
مسائل حقوق بشری و امنیت غذا و انرژی غلبه 
کنیم.« یون سوک یول در پایان سخنانش گفت: 
من معتقدم ما باید از این بحران های پیچیده 
از طریق همبستگی و همکاری عبور کنیم. 
اگر کشورهای عضو آ.سه.آن و آسیای شرقی 
همگی باهم به چالش ها پاسخ و واکنش نشان 
دهند نتایج خوبی برای صلح جهانی به وجود 

خواهد آمد. 

امیدواری کره جنوبی برای همکاری با چین و ژاپن

 مدیر امور کتابخانه ها و ترویج فرهنگ کتابخوانی 
سازمان فرهنگی هنری شهرداری تهران، گفت: 
ثبت نام رایگان کتابخانه ها و بخشودگی جرائم دیرکرد 
کتاب از برنامه های سازمان فرهنگی هنری شهرداری 
تهران همزمان با سی امُین دوره هفته کتاب جمهوری 
اسلامی ایران است. عباس باباخانیان؛ مدیر امور 
کتابخانه ها و ترویج فرهنگ کتابخوانی سازمان 
فرهنگی هنری شهرداری تهران بیان کرد: ۷۰ برنامه 
که کتابخانه ها به صورت محله ای اجرا می کنند، برای 
هفته کتاب برنامه ریزی شده است. وی افزود: پویش 
کتاب در گردش و فضاسازی کتابخانه ها، اهدای 

کتاب به مناطق کم برخوردار و روستایی، ثبت نام 
رایگان کتابخانه ها و بخشودگی جرائم دیرکرد کتاب 
و همچنین برنامه »کتابدارشو« نیز از دیگر برنامه های 
سازمان فرهنگی هنری شهرداری تهران همزمان با 
هفته کتاب است. عباس باباخانیان گفت: برگزاری 
برنامه هایی مثل هفته کتاب می تواند موجی را در 
جهت کتابخوان شدن مردم ایجاد کند. برای اینکه 
کتاب مساله مردم شود، باید کاری کنیم که این 
کالای فرهنگی در اختصار یک قشر خاص نباشد. 
برای مثال در دوران کرونا پویشی با عنوان »بیست 
تا بیست« را اجرا کردیم که افراد سرشناس بسیاری 

به این پویش پیوستند. مدیر امور کتابخانه ها و ترویج 
فرهنگ کتابخوانی سازمان فرهنگی هنری شهرداری 
تهران در پایان اظهارکرد: تشکیل شورای برنامه ریزی 
و دعوت از افرادی که دغدغه کتاب دارند، بسیار مفید 
است. اما زمانی می توانیم نتایج بهتر و اثرگذارتری از 
برگزاری این قبیل رویدادها به دست آوریم که بعداز 
برگزاری هفته کتاب، جلسه ای برای ارزیابی آن با 
حضور اعضای شورای برنامه ریزی تشکیل شود. 
سی امُین دوره هفته کتاب جمهوری اسلامی ایران با 
شعار »ما همانیم که می خوانیم« از ۲۱ آبان ماه آغاز 

به کار کرده و تا ۲۷ آبان ماه ۱۴۰۱ ادامه دارد. 

 ثبت نام رایگان کتابخانه ها همزمان با هفته کتاب


